
 
 
 

Jaarverslag 2024 
 

 

‘De sociale basis uitgewerkt, iedereen doet mee?!’ 

 

 
  



Voorwoord  
 

De adviesraad kan zeer tevreden terugkijken op het afgelopen jaar. Ons project rond de 

sociale basis begint zijn vruchten af te werpen. Het project vormt een belangrijke focus op 

ons werk naast de gevraagde adviezen van B&W. We kunnen constateren dat het weerklank 

vindt in de Haagse regio, waarmee het onze eigen rol in Delft kan versterken. Maar ook het 

college van B&W heeft het omarmd. De focus op de sociale basis veronderstelt dat de 

inwoners en haar organisaties zelf een belangrijke rol vervullen om de basis op orde te 

krijgen en het maakt meer duidelijk wat de regierol van de gemeente vraagt.  

 

In regionaal verband hebben we met de andere adviesraden in de regio Haaglanden 

nagedacht over de toekomst van het sociaal domein met de verdere vergrijzing in het 

vooruitzicht. Een vooruitzicht waarin er veel meer hulpvraag zal zijn terwijl er een duidelijke 

afname is van beschikbare zorgmedewerkers. Het stelt ook wel eisen aan de ontwikkeling 

van onze eigen rol. Het wordt belangrijker te ontdekken wat mensen meer zelf kunnen doen 

en welke eisen dat aan onze voorbereiding op adviezen vraagt. Maar ook wat dat van onze 

adviezen zelf vraagt. De adviesraad heeft naast twee ongevraagde adviezen ook weer op 

vier adviesaanvragen van het college van Burgemeester en Wethouders kunnen 

antwoorden. In de lokale en sociale media hebben we bovendien regelmatig van ons laten 

horen. De adviesraad heeft zichzelf kunnen versterken met vier nieuwe leden en ziet uit naar 

2025. Met de nieuwe leden komt ook ervaring binnen de adviesraad die erg kan bijdragen 

aan de ontwikkeling van onze eigen rol. 

 

Harry ter Braak 

Voorzitter 
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1. Inleiding 

Voor u ligt het Jaarverslag 2024 van de Adviesraad Sociaal Domein van de gemeente Delft. 

Met dit jaarverslag bieden we de lezer een globaal overzicht en verantwoorden we onze 

inzet. 

 

2. Samenstelling van de Adviesraad Sociaal Domein  

Op 31 december 2024 bestond de ASD Delft uit totaal 13 leden, ieder met een eigen 

belangstelling & expertise binnen de aandachtsgebieden ‘Wonen, Zorg en Welzijn’, Werk en 

Inkomen’ en ‘Jeugd’, die samen met de algemeen en onafhankelijke voorzitter de ASD Delft 

vormden.  

 

De leden op 31 december 2024 waren: 

➢ Harry ter Braak (algemeen voorzitter)  

➢ Delicia Ensing 

➢ Peter Paul Gerbrandts 

➢ Naila Ghani-Chaudry 

➢ Merove Gijsberts 

➢ Jenny Goedhart 

➢ Dick de Jong 

➢ Marian van der Kruijt 

➢ Margriet Laan  

➢ Babak Mousavi Gourabi 

➢ Leo Roozendaal 

➢ Anita Rocchi  

➢ Rosalinde Trijssenaar 

➢ Liesbeth van Wijmeren 

 

De ASD Delft wordt secretarieel ondersteund door Ron Knipscheer. 

 

In 2024 nam de adviesraad afscheid van Plony van Veldhoven vanwege het einde van de 

zittingstermijn.  

 

➢ Gedurende het jaar 2024 verwelkomde de adviesraad Peter Paul Gerbrandts, Naila 

Ghani-Chaudry, Merove Gijsberts en Leo Roozendaal als nieuwe leden. 

     

3. Advisering 

De ASD Delft geeft het college van B&W gevraagd en ongevraagd advies over 

beleidsvoornemens, over de uitvoering en over de evaluatie van beleid. Bij ieder advies 

kijken wij door de ogen van de Delftse burgers. We baseren het advies op onze kennis en 

ervaring, aangevuld met informatie die wij actief ophalen en krijgen van Delftenaren, 

ervaringen en kennis van gebruikers en kennis van professionals, in samenhang met de 

uitkomsten van landelijke onderzoeksrapporten en de signalen die daarmee worden 

afgegeven. 

Het college van B&W reageert schriftelijk op de adviezen van de ASD Delft en betrekt deze 

al dan niet bij het te voeren beleid. De adviezen en de reacties van het college worden altijd 

aan de gemeenteraad gestuurd zodat deze betrokken kunnen worden bij het politieke debat. 



Naast advisering geeft de ASD Delft aan de gemeente ook gesignaleerde knelpunten door. 

Dat gebeurt zowel in gesprekken van de leden met de beleidsambtenaren, als in de 

periodieke overleggen van de voorzitter met coördinerend ambtenaar en wethouder(s). 

 

In 2024 heeft de ASD Delft totaal zes adviezen uitgebracht. 

 

 Onderwerp Adviesaanvraag Advies  Bestuurlijke reactie 

1 
Wijziging verordening Wet 

Maatschappelijke Ondersteuning 
Ja 26 februari 2024 2 april 2024 

2. 
Beleidsregels 

gehandicaptenparkeerplaatsen 
ongevraagd 13 mei 2024  

3 Sociale basis ‘Doe je mee in Delft?’ ongevraagd juni 2024  

4 Delftse Inclusieagenda Ja 19 juli 2024 3 oktober 2024 

5 
Aanbesteding Jeugdvervoer en 

leerlingenvervoer 
Ja 7 november 2024 3 december 2024 

6 
Beleidsnota Schuldhulpverlening 2025-

2028 
Ja 8 november 2024 31 maart 2025 

Overzicht uitgebrachte adviezen ASD Delft in 2024 

 

Alle adviezen inclusief de reacties van het college zijn na te lezen op onze site:  

www.asd-delft.nl/adviezen/uitgebrachte-adviezen  

 

4. Onderwerpen voor 2024 

Tijdens de jaarlijkse reflectie die eind 2023 plaatsvond, stelde de ASD de volgende 

prioriteiten voor 2024: 

1. Vervolg project Sociale Basis met een ongevraagd advies aan het College van B&W 
als resultaat. 

2. Een advies aan het College van B&W naar aanleiding van het rapport van de Raad 

van Volksgezondheid en Samenleving met de titel ‘Met de stroom mee’. De ASD zal 

dit op regionaal niveau binnen de H10 doen in combinatie met een bijeenkomst in het 

eerste kwartaal van 2024 onder leiding van Erik Dannenberg, voorzitter van Divosa, 

waarvoor alle adviesraden in de H10 worden uitgenodigd.  

3. Het monitoren van de effectiviteit van onze adviezen en de brede communicatie.    

4. Het volgen van de Woonzorgvisie. 

5. De ASD Delft adviseert over de vraagstukken die het College van B&W ons voorlegt 

voor advies.  

 

Deze prioriteiten vormden meteen de ‘agenda’ voor 2024.  

 

5. Contacten met burgers en organisaties 

De leden van de ASD Delft zetten zich in om burgers van Delft, vooral de meest kwetsbare 

burgers, zo goed mogelijk te vertegenwoordigen bij het geven van adviezen aan het 

gemeentebestuur. 

 

http://www.asd-delft.nl/adviezen/uitgebrachte-adviezen


Dit kan de adviesraad niet alleen. Zij staat open voor de inbreng van burgers en voor 

signalen uit de samenleving. Daarom zoeken wij ook actief contact met de stad. We zijn en 

gaan in gesprek met Delftenaren die ervaring hebben met gemeentelijke voorzieningen, als 

ook met formele en informele organisaties, platforms, belangenbehartigers, kerken en 

moskeeën. Ook spreken wij inwoners met een speciale (ervarings-)deskundigheid, die 

ingeschakeld kunnen worden als het nodig is. Een voorbeeld hiervan is de al langere tijd 

bestaande klankbordgroep OGGZ (Openbare Geestelijke Gezondheidszorg) waarmee we 

als ASD driemaandelijks om tafel zitten. De klankbordgroep bestaat uit leden van 

cliëntenraden van diverse zorgaanbieders binnen Delft die zich richten op GGZ-hulp, 

maatschappelijke opvang, beschermd wonen en verslavingszorg. 

 

Een actieve wisselwerking tussen de schil - zie ook hoofdstuk 9 - en de adviesraad 

ondersteunt en versterkt het geven van gevraagd en ongevraagd advies. 

 

Regelmatig bezoeken leden van de adviesraad de bijeenkomsten van het Sociaal Platform, 

waarbij gemeente en maatschappelijke partners in het sociaal domein elkaar rond thema’s 

ontmoeten. Ook de bijeenkomsten van het Pact tegen de Armoede worden door leden 

gevolgd. Andere bijeenkomsten waarin de leden hun contacten met inwoners uitbreiden en 

aanhouden staan in hoofdstuk 9 en 11.  

 

 
Bijschrift: Opening Stationshuis waar de ASD bij was op 14 april bij station Delft Campus.  

 

6. Contacten met het gemeentebestuur en ambtelijk apparaat 

Vier keer per jaar is er overleg tussen de coördinerend wethouder Karin Schrederhof, 

wethouder Jeugd en Onderwijs, Ouderen en Armoede Joelle Gooijer, en de voorzitter van de 

ASD Delft. Bij dit gesprek zijn tevens twee beleidsambtenaren, een lid en de secretarieel 

ondersteuner van de ASD Delft aanwezig. Voor dit overleg met de wethouders wordt 

gezamenlijk een agenda opgesteld tijdens een ambtelijk vooroverleg dat we maandelijks 

hebben. 



We zijn heel blij met dit overleg. Het maakt de lijnen kort en draagt bij aan zich verbeterende 

verhoudingen. Tegelijkertijd hebben we de overtuiging dat we dit overleg door moeten 

ontwikkelen met het betrekken van de portefeuillehouders zelf. Daarnaast is er regelmatig 

overleg met de ambtenaren over de drie taakdomeinen binnen het sociaal domein en over 

de andere activiteiten die in de agenda van het sociaal domein binnen de gemeente worden 

opgepakt.  

 

De constructieve overleggen tussen de afzonderlijke werkgroepen van de ASD en 

beleidsmedewerkers op de diverse dossiers hebben in 2024 op regelmatige basis 

plaatsgevonden. Op 17 december 2024 hadden we met de gehele ASD een heel prettig 

breed ambtelijk overleg met alle beleidsmedewerkers uit de gemeentelijke organisatie om 

samen het gesprek van de adviesraad en het college over de sociale basis voor te bereiden 

(dat gesprek vond in 2025 plaats).  

In juni mochten we ons advies over de sociale basis aanbieden aan de wethouders Karin 

Schrederhof en Joëlle Gooier die zich zeer gelukkig toonden met ons advies. Het krijgt een 

serieuze plek in de voorstellen die B&W voor de gemeenteraad maakt voor de verdere 

ontwikkeling van de sociale basis in Delft. 

 

 
Bijschrift: Overhandiging advies sociale basis door de adviesraad  

 

 

 

 

 

 



7. Landelijke Koepel Adviesraden  

De ASD Delft is lid van de landelijke Koepel Adviesraden Sociaal Domein. Jaarlijks nemen 

we deel aan de vergaderingen waarin gewenste ontwikkelingen afgestemd worden en kennis 

gedeeld. We hebben met de Koepel een professioneel ondersteuningsapparaat dat ons zicht 

biedt op wat er elders speelt. Individuele leden volgen trainingen en workshops die de 

Koepel organiseert, zoals over het constructief communiceren van een adviesraad, hoe te 

adviseren binnen het sociaal domein en hoe kunnen nieuwe leden concreet aan de slag 

binnen de adviesraad. Door het aantal nieuwe leden van de adviesraad nemen we ook meer 

deel aan dit type trainingen en workshops. Jenny Goedhart zit in de kascommissie van de 

koepel. 

 

8. Contacten met regionale adviesraden 

Omdat steeds vaker het sociaal beleid op regionaal niveau binnen samenwerkingsverbanden 

tussen meerdere gemeentes binnen Haaglanden wordt ontwikkeld (bijv. H4, H5 of H10), is 

het van belang dat de regionale adviesraden contact met elkaar hebben, informatie 

uitwisselen en mogelijk samenwerken bij het opstellen van adviezen.  

Daartoe is er tenminste viermaal per jaar een regionaal voorzittersoverleg. Indien nodig 

hebben leden van de diverse adviesraden ook direct contact met elkaar. Omdat in iedere 

gemeente in wisselende verbanden beleid en praktijk tot stand komt, is het vinden van een 

weg om tijdig samen in te spelen op hoe het gemeentelijk beleid zich ontwikkelt best 

ingewikkeld. Dat vraagt om investeringen in effectief samenwerken. De voorzitter van de 

ASD Delft speelt daar een actieve rol in.  

In het voorjaar van 2024 vond, op initiatief van de ASD Delft, een breed regionaal overleg 

plaats waarvoor alle leden van de adviesraden in de H10 waren uitgenodigd. Deze 

bijeenkomst vond plaats in Theater de Veste in Delft. Gastspreker was Erik Dannenberg, 

voorzitter van Divosa.  

 

 
Bijschrift: Gastspreker Erik Dannenberg, bijeenkomst met alle regionale adviesraden in Delft (H10) 



 

Hij ging met de aanwezigen onder meer in gesprek over het advies dat de Raad voor 

Volksgezondheid & Samenleving (RVS) in haar rapport “Met de stroom mee” aan de 

gemeenten heeft gegeven: meer regie nemen op het vlak van gezondheidszorg. Maar hij 

schetste ook een indringend beeld van waar het de komende jaren naar toe gaat met het 

sociaal domein in Nederland. Voor iedereen zeer herkenbaar in zijn eigen gemeente. 

Duidelijk is ook dat, willen we in de toekomst de sociale basis op orde kunnen krijgen, veel 

meer van burgers onderling gevraagd wordt. Dat vraagt om een daarop ingerichte aanpak. 

Voor de adviesraden in Haaglanden vraagt het ook goede afstemming om adviezen effectief 

te laten zijn. Daartoe zijn heel praktische afspraken gemaakt, die zich vertalen naar het 

regionaal overleg van de voorzitters van de adviesraden in de regio. 

 

9. Contacten met de schil 

Via contacten met Delftenaren bouwen wij als het ware aan een schil van deskundigen rond 

de adviesraad. In het voorjaar van 2024 vond een geslaagde en zeer prettige bijeenkomst 

plaats met de leden in de schil over het onderwerp Sociale Basis, ter voorbereiding op het 

advies van de ASD. De bijeenkomst werd ingeleid door een kleine (toneel)voorstelling over 

de problematiek waar we mee te maken hebben. Bij de aanwezigen was veel herkenning 

voor ons conceptadvies, bovendien werden er zeer nuttige suggesties gedaan voor 

aanscherping van onze adviezen. We zijn blij met onze schil! 

De leden onderhouden contact met de leden in de schil door middel van individuele 

gesprekken. Tevens werden leden uit de schil betrokken bij vraagstukken waar zij specifieke 

deskundigheid in konden brengen. 

 

10.  Communicatie 

Om zichtbaar te zijn voor de burgers en zorgorganisaties in Delft heeft de ASD Delft een 

website: www.asd-delft.nl. Hierop zijn alle leden terug te vinden en via één muisklik per mail 

te benaderen. Ook worden de uitgebrachte adviezen en de daarbij behorende reacties van 

de gemeente op de adviezen gepubliceerd. De website is voorzien van een voorleesfunctie 

en er is een mogelijkheid om de tekst te vergroten en te verkleinen.  

 

De ASD Delft is verder actief op LinkedIn en Facebook. Van X is om moverende redenen 

afscheid genomen. 

Tot slot mag niet onvermeld blijven dat we als adviesraad onze contacten met alle 

organisaties die in Delft in het sociaal domein actief zijn proberen te hernieuwen. Met een 

veranderde werkwijze hopen we de komende jaren de contacten zo te ontwikkelen dat men 

ons en wij hen gemakkelijk weten te vinden waar dat nodig is. 

 

Af en toe dient de adviesraad als communicatieve vraagbaak voor andere adviesraden. 

 

11.  Deskundigheidsbevordering/ teambuilding 

Om de deskundigheid te bevorderen en te vergroten raadplegen de leden regelmatig de 

website van de Koepel Adviesraden Sociaal Domein, waar de ASD Delft lid van is. Men leest 

nieuwsbrieven van de Koepel en die van andere organisaties, zoals Movisie, de Nationaal 

Ombudsman, Divosa en Sociale Vraagstukken.  

 

http://www.asd-delft.nl/


De leden van de ASD Delft hebben in 2024 diverse gesprekken in de stad gevoerd en 

interessante bijeenkomsten gevolgd, zoals: 

• Bijeenkomsten van het Sociaal Platform 

• Bijeenkomsten van het Pact tegen de Armoede 

• Bijeenkomsten sociale basis 

• OGGZ klankbordgroep 

• Twee bijeenkomsten over mantelzorg waarbij gemeente en allerlei zorgpartijen 

aanwezig waren. 

• Stadskantoor, cursus cijfers in de wijk 

• Week van de toegankelijkheid, werk en discriminatie 

• Wij West bijeenkomsten 

• Bijeenkomst Woonvisie 

• Webinar Leerlingenvervoer 

• Gesprek met de gemeente over kinderen in situatie vrouwenopvang 

• Themadag ervaringsdeskundigheid bij kindermisbruik: Kindermishandeling kent geen 

kleur 

• Bijeenkomsten steungroep kindermisbruik 

• Regelmatig in gesprek met de gemeente op het gebied van Jeugd en onderwijs 

• Gesprek met Jgz Delft Haaglanden 

• Autistenbijeenkomsten NVA, AOD en Iets Drinken 

• Vrijwilligersacademie 

• Uitwisseling inloophuizen 

• Trainingen voor vrijwilligers 

• Theatercollege Marcel Levi over gezondheidszorg 

• Regionaal Integraal Gezondheidsakkoord (RIGA) overleg door DWO  

• Bijeenkomt adviesraden H10 (regionale adviesraden sociaal domein) in theater 

• Adviesraad H10 over het rapport van de Raad voor Volksgezondheid & Samenleving 

‘Met de stroom mee’, de regionale jeugdvisie en hun vraag beantwoord op onderzoek 

over noodzaak inkoop huishoudelijke hulp. 

• Sociaal Platform GGZ Delfland als onderwerp ‘De menselijke maat centraal’. 
 

 
Bijschrift: Deze grafiek laat zien hoe de verdeling van gesprekken was die de ASD-leden hebben gevoerd. 

 

Tot slot heeft de voorzitter dit jaar aan het einde van het jaar weer met alle leden apart een 

gesprek kunnen hebben om de verwachtingen van eenieder te bespreken. Twee leden 

hadden op hun beurt een evaluatiegesprek met de voorzitter over zijn rol. 

Aantal gesprekken

man vrouw groep



 

12. Vergaderingen  

De ASD Delft maakte in 2024 onderscheid tussen drie soorten vergaderingen, te weten: 

- Plenaire vergaderingen 

- Vergaderingen Dagelijks Bestuur 

- Overleggen van werkgroepen 

 

Plenaire vergaderingen 

Daarin komen algemene onderwerpen aan de orde die voor de ASD Delft als geheel van 

belang zijn, maar worden ook inhoudelijke punten besproken. In 2024 zijn er 10 plenaire 

vergaderingen geweest, incl. de jaarlijkse interne conferentie.  

 

Vergaderingen Dagelijks Bestuur 

Ter voorbereiding op de plenaire vergaderingen komt het Dagelijks Bestuur maandelijks 

online bij elkaar, die bestaat uit de algemeen voorzitter, de trekkers van elke werkgroep, de 

communicatieverantwoordelijke en het secretariaat. Tijdens deze vergadering worden de 

agenda vastgesteld en andere relevante zaken besproken.  

 

Overleggen van werkgroepen 

De werkgroepen binnen de ASD Delft, te weten Wmo, Werk & Inkomen en Jeugd, hebben 

zelf intern maandelijks overleg gevoerd over lopende onderwerpen. Bovendien voerden zij 

regelmatig overleg met betrokken ambtenaren op hun domein.   

 

13.  En verder… 

Een van onze leden, Babak Mousavi Gourabi, kreeg in april 2024 een lintje tijdens de 
bijeenkomst koninklijke onderscheidingen Delft ter ere van zijn grote  
commitment op het gebied van sociaal domein.  

  

14. Tot slot 

De ASD Delft heeft 2024 positief afgesloten met een informeel samenzijn, ter versterking van 

de onderlinge contacten en gaat in 2025 vol enthousiasme verder met de taak waarvoor de 

adviesraad is aangesteld: samen met de gemeente streven naar een optimale 

dienstverlening voor de burgers van Delft. 

 

Van dit jaarverslag is ook een meer grafische versie beschikbaar: 

ASD_2024_1.2_grafisch_jaarverslag.pdf. 

 

15. Contactgegevens 

ASD Delft 

Telefoon secretariaat: 06 - 47580342 

E-mail: secretariaat@asd-delft.nl  

Website: www.asd-delft.nl 

LinkedIn: linkedin.com/in/asd-delft-51a396131 

Facebook: https://www.facebook.com/profile.php?id=100068181757335 

https://www.asd-delft.nl/upload/docs/ASD_2024_1.2_grafisch_jaarverslag.pdf
mailto:secretariaat@asd-delft.nl
http://www.asd-delft.nl/
https://www.linkedin.com/in/asd-delft-51a396131
https://www.facebook.com/profile.php?id=100068181757335

